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مدیریت باشـــگاه پرســـپولیس باز هم نتوانســـت به قولی که به هواداران و حتی 
سرمربی داده بود، عمل کند و هنوز این تیم به دنبال جذب دروازه بان و دفاع چپ 
است. در سه هفته اخیر بارها مدیریت باشگاه پرسپولیس در مصاحبه های خود 
اعلام کرده که ظرف این هفته یا یکی دو روز آینده تیم خود را تکمیل خواهند کرد 
و چون این اتفاق رخ نداده هواداران این تیم در فضای مجازی از شرایط موجود 
در تیم شان ابراز گلایه و نگرانی می کنند. در این میان خود گاریدو هم از شرایط 
موجود اصلا راضی نیست؛ چراکه اعتقاد دارد نفرات تازه وارد تیمش باید زمان 
لازم را برای پشت ســـر گذاشـــتن دوران بدنسازی و هماهنگ شدن با تیم جدید 
ســـپری کنند و این تاخیر به وجود آمده در جذب بازیکنان قطعا پیامد خوبی 
نخواهد داشـــت. در کنار این مســـاله اردوی سرخپوشـــان در هلند هم لغو شد و 
قرار اســـت این تیم در ترکیه این اردوی خود را برگزار کند. جالب اینکه باشـــگاه 
پرســـپولیس بارها تاکید بر برگزاری اردوی سرخپوشـــان در هلند داشت و حتی 
به اعضای تیم خود نیز تاکید کرده بودند که به شایعات موجود پیرامون لغو اردو 
توجه نکنند و حتما راهی هلند خواهند شد. به نظر می آید تغییرات مکرر برنامه 
اردویی سرخپوشان باعث شد که هلندی ها از میزبانی از این تیم انصراف دهند. 

کتیکی گاریدو آشنا شدند   بازیکنان با تفکرات تا
رونـــد تمرینـــات پرســـپولیس در روزهای اخیر تا حدی تغییر کـــرد و بازیکنان با 
پشت ســـر گذاشتن تمرینات ســـنگین هوازی و قدرتی وارد تمرینات تاکتیکی 
شـــدند. در همین راســـتا نقش گاریدو در تمرینات پر رنگ تر شـــده و بازیکنان 
رفته رفته با تفکرات تاکتیکی وی آشـــنا شـــدند. گاریدو در تمرینات تاکتیکی 
به بازی تهاجمی و رو به جلو تاکید فراوان داشته و در عین حال اصرار به بازی 
تک ضـــرب بـــدون کار اضافـــه دارد. او همچنین در اجرای این تمرینات بســـیار 
جدی نشـــان داده و مشـــخص اســـت که خیلی به کار تیمی و بازی با تمرکز و 
بـــدون اشـــتباه تاکیـــد دارد. مســـاله ای که باعث شـــده بازیکنان از نحـــوه کار او 
رضایت داشته و به آینده تیم شان امیدوار باشند؛ هر چند خود گاریدو بارها به 
نزدیکانش گفته اســـت از فرمی که انتظارش را داشـــته عقب هســـتند. در واقع او 
انتظار داشت که در این مقطع زمانی با تیمی کامل به دنبال بازی های دوستانه 

و آماده سازی تاکتیکی خود باشند. 

  پرسپولیس همچنان منتظر اخباری
باشگاه پرسپولیس نمی خواهد برای جذب دروازه بان مجبور شود حدود 700 تا 
800 هزار دلار هزینه کند و برای همین همچنان امیدوار است بتواند رضایتنامه 
محمدرضا اخباری را از باشـــگاه گل گهر بگیرد. این در شـــرایطی اســـت که این 
باشـــگاه نیز تا زمانی که دروازه بان جدیدی جذب نکند رضایتنامه اخباری را 

صادر نخواهد کرد. خود این دروازه بان نیز به دنبال حضور در پرسپولیس 
است و از مسئولان این باشگاه خواسته همچنان منتظر او بمانند. در 
این میان دروازه بان هایی از کشورهای فرانسه، هلند، برزیل و کامرون به 

باشگاه پرسپولیس معرفی شده اند که شرایط آنها از سوی کادرفنی 
این تیم در حال بررسی است. 

  گاریدو از عطیه الله 
به سوارز رسید

چند هفته ای است که باشگاه پرسپولیس از 
طریق ایجنت ایرانی گاریدو و شخص خود او 
به دنبال جذب عطیه الله هستند. بازیکنی که 

راهی تیم سوچی روسیه شده و چنانچه تیمی او 

را می خواهد باید با این باشگاه وارد مذاکره شود. در این میان گاریدو و ایجنتش 
از جذب عطیه الله به یکباره عقب نشینی کرده و از باشگاه پرسپولیس خواستند 
برای جذب مارسلو سوارز اقدام کنند که گفته می شود توافقات اولیه نیز در این 
زمینه حاصل شـــده اســـت. بازیکنی اهل بولیوی که ســـابقه دعوت به تیم ملی 
کشورش را در کارنامه دارد و در مسابقات کوپا آمه ریکا نیز 2 بار برای تیم بولیوی 
به میدان رفت. پست تخصصی سوارز دفاع میانی است و پرسپولیس در 
پست او نیز 4 بازیکن خوب دارد. اما از قرار معلوم گاریدو او را به عنوان 
دفاع چپ می خواهد و نزدیک به 800 هزار دلار هم قیمت او است. 
اگر قرار باشد باشگاه پرسپولیس این مبلغ را برای بازیکن 22 ساله با 
سابقه 6 بازی ملی هزینه کند آن وقت شاید صدای ملی پوشان این 
تیم در آید. ضمن اینکه فشار و جو روانی زیادی روی این بازیکن 
جوان خواهد بود و از سوی دیگر قرمزها اگر می خواستند چنین 
تصمیمی بگیرند حفظ علی نعمتی که شرایطی مثل این بازیکن 
داشت، منطقی تر به نظر می رسید. در این مورد یکی از مسئولان 
باشگاه پرسپولیس به »فرهیختگان« گفت: »در چند روز اخیر 
بازیکنان خوبی در پســـت دفاع چپ توســـط ایجنت ها به 
باشـــگاه معرفی شـــدند و مـــا آنها را در اختیـــار گاریدو قرار 

دادیم اما او از طریق ایجنت ایرانی اش اصرار دارند که سوارز را به خدمت بگیریم 
و باشگاه هم برای جذب او اقدام کرده است. نظر گاریدو این است چون وقت 
کافی نیست باید در مورد جذب سوارز سریعا اقدام کنیم، در حالی که گزینه های 

بهتر از او هم در دسترس بوده و هستند.«

  نقش پررنگ واسطه ها در نقل و انتقالات 
یکی از دلایل اصلی که باعث شد پرسپولیس در نقل و انتقالات تابستانی نتواند 
در جذب بازیکنان داخلی موفق باشـــد و متعاقبا زمان زیادی را صرف جذب 
بازیکن خارجی کند، حضور واسطه های زیادی در این باشگاه بوده است. در 
این میان سه واسطه که در حضور گاریدو در پرسپولیس و البته بالا رفتن دستمزد 
او نقش اساسی داشتند مدام در این باشگاه رفت و آمد داشته و تاکید زیادی 
داشتند که فعالیت های نقل وانتقالاتی زیر نظر آنها باشد. در سوی دیگر برخی 
ایجنت ها که ارتباط خوبی با برخی از مسئولان باشگاه داشتند سعی شان این 
بود که مثل نیم فصل گذشته نقش پررنگی در نقل و انتقالات این باشگاه داشته 
باشند. همین دو دستگی ایجنت ها در باشگاه پرطرفدار باعث شد که طرفین 
برای آمدن هر بازیکن یا مربی به این تیم سنگ اندازی کنند و نتیجه این اتفاقات 
شـــرایطی اســـت که هم اکنون در پرســـپولیس وجود دارد. در مقطعی مدیریت 
باشگاه مدعی بود که پای دلال ها را از این باشگاه بریده است، اما شرایط امروز 

این باشگاه با هیچ دوره ای قابل قیاس نیست. 

  دروازه بان یا مهاجم خارجی
گاریدو و البته ایجنت های ایرانی اطرافش ســـخت به دنبال این هســـتند زمینه 
حضور یک مهاجم خارجی را بعد از دفاع چپ و گلر خارجی در تیم شان فراهم 
کنند. مساله ای که باشگاه پرسپولیس از آن استقبال نکرده؛ چراکه این مساله 
می تواند هزینه های سنگینی را روی دوش این باشگاه بگذارد. از طرفی مسئولان 
پرســـپولیس اعتقاد دارند با وجود علیپور و آل کثیر و حتی عبدی دیگر نیازی 
بـــه جـــذب مهاجم جدید ندارند. اما به نظر می آید که گاریدو در جذب مهاجم 
همچنان اصرار داشته باشد و مدیریت باشگاهش را در این زمینه تحت فشار 
بگذارد. در چنین شرایطی اگر پرسپولیس بتواند اخباری را جذب کند آن وقت 
یاد اســـت. اما اگر قرار باشـــد چند صد  احتمال اینکه مهاجم خارجی بگیرند ز
هزار دلار صرف جذب دروازه بان کنند بعید است که دیگر توان خرید مهاجم 
خارجی را داشته باشند؛ هرچند گفته می شود گاریدو یکی دو گزینه خوب برای 
خط حمله تیمش مدنظر قرار داده و قیمت آنها نیز بالای یک میلیون دلار است. 

پرسپولیس بعد از ناکامی در جذب عطیه الله برای پست دفاع چپ با یک دفاع وسط چپ پا به توافقات اولیه رسید

علی نعمتیِ بولیوی!
پرسپولیس همچنان امیدوار به جذب اخباری

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفر مژدهی
خبرنگار

باشـــگاه گل گهـــر ازجمله باشـــگاه هایی اســـت که در طی مـــدت کوتاه 
حضـــورش در لیـــگ برتـــر تلاش کـــرده در بین بالانشـــینان باشـــد اما هرگز 
دستاوردی نداشته. گل گهری ها همواره در حسرت کسب سهمیه باقی 
مانده و حتی فرصت قهرمانی جام حذفی فصل گذشته را نیز از دست 
دادند. حالا آنها در فصل جدید با مهدی تارتار قصد بهبود شرایط را دارند 
و امیدوارند ناکامی های چند فصل اخیر خصوصا جایگاه نامناسب فصل 
قبل را جبران کنند. مدیران این باشگاه طی چند سال اخیر هرچند تلاش 
کردند تیم شان را با بهترین فرم ممکن راهی مسابقات کنند اما اشتباهاتی 
ناخواســـته داشـــتند که آنها را از اهداف شـــان دور کرد. به بهانه اتفاقات 
، مدیرعامل  فصل گذشـــته و انتخاب اخیر تارتار با محمد اســـفندیارپور

باشگاه گل گهر گفت وگو کردیم که در ادامه می خوانید. 

عدم فروش اخباری به پرســـپولیس درحالی که ســـامان فلاح را به اســـتقلال دادید 
باعث ناراحتی پرسپولیسی ها شد. 

اخباری مشـــخصا به ما نگفت دوســـت دارد برود. طبیعی است در فصل نقل 
و انتقالات پیشـــنهادهایی مطرح می شـــود و مدیر برنامه ها نیز تحرکاتی انجام 
می دهند اما ما از همان ابتدا تکلیف مان با اخباری روشن بود و نمی خواستیم 
یکن هم حـــدی دارد. درمـــورد فروش  بـــه او اجـــازه جدایـــی بدهیـــم. فـــروش باز
اخباری برای ما محدودیت وجود داشـــت؛ چراکه جایگزین مناســـبی برای او 
نداشـــتیم. ازطرفی اهمیت پســـت دروازه بان به حدی اســـت که نمی توانستیم 
یســـک کنیم. پرســـپولیس برای جذب او به ما نامه زد و ما جواب شان را رسما  ر
دادیـــم و مـــن هیچ وقـــت با درویش در این مورد صحبت نکـــردم. از روز اول نظر 
تارتـــار روی اخبـــاری مثبت بود. فرعباســـی هم تنهـــا در صورتی گزینه ما بود که 
اخباری از نظر ذهنی ترجیح بدهد در گل گهر نباشد. از طرفی فرعباسی هم با 
ملوان قرارداد داشت و نمی توانستیم با او مذاکره کنیم. ضمن اینکه ملوانی ها 
یکن ما طوری طراحی کردند که متوجه شدیم فضای  شرایط را روی یکی دو باز

همکاری وجود ندارد. 

ادعـــا می کنید گل  گهر شـــرایط مالی معمولـــی دارد درحالی که فصل قبل بازیکنی 
همچون سامان فلاح را با پیشنهادی اغوا کننده از دیگر رقبا هایجک کردید. 

مهم است که ما را از نظر مالی با چه کسانی مقایسه می کنید. ما با محدودیت های 
یم کـــه باید در چهارچوب آن  داخلـــی مواجه هســـتیم. بودجه ای در اختیار دار
بودجه حرکت کنیم. در نگاه اول ممکن است بگویید بدون هیچ کنترلی هزینه 
می کنیم درحالی که چنین اتفاقی در تیم ما رخ نداده است. فصل قبل هم سقف 
یکن سرمایه گذاری بود که  را رعایت کردیم و از ابتدا نگاه ما نسبت به چند باز
دو تن از آنها فلاح و سحرخیزان بودند که با فروش آنها به منابع مالی رسیدیم. از 
یکنان زیر 2۳ سال در تعداد دقایق  طرفی ما فصل قبل به لحاظ استفاده از باز

بازی مقام اول را داشتیم. 

در زمان قلعه نویی بیشتر هزینه می کردید اما حالا با جدایی او به فکر صرفه جویی، 
سرمایه گذاری و استفاده از بازیکنان جوان افتاده اید؟

گل گهر به لحاظ پیشینه از برخی تیم ها کم تجربه تر است. از طرفی نگاه سرمربی 

ید در این موضوع خیلی تاثیرگذار است. قلعه نویی مربی  و توقعی که از او دار
بارزومـــه و اعتبـــار فوتبالـــی خوب اســـت. به عنوان یک مربی بـــزرگ به ما کمک 
کرد که ســـریع تر در فضای باشـــگاه داری مطرح شـــویم. زمانی هم که از ما جدا 
شد، درست است ضربه خوردیم اما رسالت خود را در قبال فوتبال ملی انجام 
دادیم و از این تصمیم پشـــیمان نیســـتیم؛ چراکه فکر می کنم هدف باشگاه ها 
همین اســـت و باید در جهت توســـعه و رشـــد فوتبال ملی تلاش کنند. نه اینکه 
قهرمانی، گرفتن جام و کسب سهمیه بی ارزش باشد، از این رو همه به هم وابسته 
هستیم. ما پیش بینی می کردیم با این جدایی آسیب هایی متوجه تیم می شود 
اما تصمیم گرفتیم که کمک کنیم. پس از جدایی قلعه نویی هم جایگزین کردن 
مربی کار ساده ای نبود، بنابراین از آنجا که به بدترین و بهترین حالت ممکن 
فکر کرده بودیم، می خواســـتیم از مربی ای اســـتفاده کنیم که هم به لحاظ فنی 
یم و هم او تیم ما را بشناســـد. این انتخاب خودمان بود و با  از او شـــناخت دار

دخالت قلعه نویی انجام نشد. 

بعد از چندســـال اصرار بر همکاری با قلعه نویی و پافشـــاری روی تفکرات او، 
انتخاب اوزونیدیس با تفکرات تدافعی انتخاب عجیبی بود که انجام شد. 

اتاق فکری پشت این انتخاب بود و بررسی ها انجام شد. سن تیم ما کمی بالا 
کادمی خودمان فرصت دهیم.  بود و تلاش کردیم با جوان گرایی به جوان های آ
از طرف به علت محدودیت های بودجه ای در نظر گرفتیم با ســـاختار جوان تر 
وارد مسابقات شویم. به اعتقاد من انتخاب خوبی بود که تنها ضعفش برخی 
یـــادی در آن تاثیرگذار بود. همه ما در  نتایـــج نیم فصـــل دوم بـــود که پارامترهای ز
فوتبال نتیجه گرا هستیم و توقع نیز از تیم گل گهر بالا بود. از طرفی نتایج با توجه 
به مربی ای که ساختار فوتبال ما را نمی شناخت و تحولاتی که در تیم رخ داده، 
از نظـــر مـــن خـــوب بود. در نیم فصـــل دوم در چند بازی به دلیل مصدومانی که 
داشتیم و اتفاقاتی که رخ داد به نتیجه نرسیدیم و پس از اینکه مشکلات مان 

برطرف شد تیم به حالت اولیه برنگشت. 

اتاق فکر باشگاه گل گهر چه کسانی هستند و آیا قلعه نویی در این خصوص با 
شما همکاری می کند؟

کمیته فنی ما متشـــکل از افرادی اســـت که صاحب تفکر و اندیشـــه هســـتند. 
هیات مدیـــره مـــا نیـــز از افـــرادی فوتبالـــی تشـــکیل شـــده اند کـــه پیـــش از این 
مســـئولیت هایی در استان داشـــتند. قلعه نویی در این اتاق فکر حضور ندارد 
و این ذهنیتی است که از بیرون وجود دارد. قلعه نویی انسانی بزرگ و فوتبالی 
است که من اگر بخواهم تصمیمی بزرگ بگیرم قطعا نظر او را می پرسم. در مورد 
انتخاب مربی هم می توانم بگویم روی انتخاب مربی خارجی شاید، ولی اینکه 

چه شخصی باشد اظهارنظری نکرد. 

بـــا چـــه مبلغـــی تارتار را راضی کردیـــد تا جایگاه خوبش در انزلـــی را رها کرده و به 
تیم شما بیاید؟

هم قرارداد فصل گذشـــته تاتار با ملوان و هم قراردادی که ما با او امضا کردیم، 
مشـــخص اســـت. من از ذهن او خبر ندارم و نمی دانم چه دلایلی باعث شد تا 
به گل گهر بیاید اما یکی از دلایلش این است که تارتار و گل گهر می توانند برای 
رشـــد دوطرفه به هم کمک کنند. در قرارداد این مربی همچون دیگر قراردادها 
شرط وشروط خاصی وجود دارد؛ جوان گرایی و حداقل قرار گرفتن در بین 6 تیم 

اول ازجمله شروط قرارداد ماست. 

فعالیت خاصی در بازار پیش فصل نداشتید، از نقل و انتقالات راضی هستید؟
از روز اول تعاملی درخصوص نقل و انتقالات وجود داشـــت و همه خریدها با 
نظر شخص تارتار بوده است. متاسفانه با وجود تلاش هایی که در جهت کنترل 
شرایط مالی فصل نقل و انتقالات صورت می گیرد، چندان توفیق حاصل نشده 
یادی انجام می دهند. من نمی دانم  و چند باشـــگاه خاص هســـتند که هزینه ز
این باشـــگاه ها از چه راه هایی وارد می شـــوند؛ چراکه ما به یک منبع لایتناهی 
وصـــل نیســـتیم کـــه بخواهیم به هر شـــکلی هزینه کنیم. قطعـــا بودجه برای من 

تصویب می شود و براساس آن ابلاغی که به من می شود، باید اجرا کنم. بیلان 
مالی و تراز مثبت و منفی باشـــگاه من مهم اســـت. قطعا برای دیگر باشـــگاه ها 
هم به همین شـــکل اســـت. نمی دانم رعایت می کنند یا نه چون هرکاری کنند 
مشـــخص می شـــود یا اگر راه دیگری وجود دارد بلد نیســـتم. همین است که به 
فوتبال ما لطمه می زند. گاهی همین محدودیت ها باعث می شـــود در جذب 
کام بمانیم و بالانس تیم به هم بخورد و تیم از این نظر لطمه ببیند.  یکن نا یک باز
یکن  یکن دارد و تیمی دیگر برای جذب یک باز تیمی در یک پســـت تراکم باز
مشـــکل دارد، درنتیجـــه رقابت به هـــم می خورد. در این خصـــوص نامه نگاری 
کردیم، در جلســـات و مســـائل مختلف شـــرکت کردیم و حرف مان را زدیم اما 
اینکـــه ایـــن موضوع چقدر ضمانت اجرایی دارد مســـاله  مهمی اســـت. نیاز به 
بحث و صحبت بیشتری دارد. این طور نباشد که فقط جریمه نقدی برای آن 
در نظر گرفته شـــود و من باشـــگاه و مافوقم نیز این جریمه را بپذیریم و به همان 
رویه سابق ادامه دهیم. می توان باشگاه ها را مورد بررسی قرار داد و مشخص کرد 
به چه منابعی وصل هستند و چه کار می کنند. یک دستورالعملی نوشته شده 
یادی دارد که  که ما فقط روی بخش مالی آن تمرکز کردیم. از نظر من محاسن ز
یکی از آن ها تغییر سهمیه ها و اجبار در جوان گرایی است اما ما بیشتر درمورد 
پول صحبت می کنیم. فدراسیون فوتبال به عنوان متولی این امر قطعا درمورد 
یابی خوبی از این طرح داشته باشد.  مسائل مالی بعد از یک سال می تواند ارز
باید این آزمون وخطا را انجام دهیم و الگوبرداری از کشورهای صاحب سبک 
انجام دهیم؛ چراکه هرآنچه در این فوتبال اتفاق می افتد درنهایت ختم می شود 
به تیم ملی. درســـت اســـت که هرکدام از ما رقابت و داســـتان های خودمان را 
یم و اهداف متفاوتی در سر می پرورانیم اما نباید صرفا غرق در نتیجه شویم  دار

و اهداف خود را فراموش کنیم. 

صدمه ای که فوتبال صنعتی به لیگ برتر زده صدای بسیاری از رقبا را درآورده است. 
خیلی ها گلایه می کنند باشـــگاه های صنعتی توازن در فوتبال را به هم زده اند 
درصورتی که خیلی از این باشگاه های صنعتی نیامدند به فوتبال آسیب بزنند. 
کـــه حذف صنعتی ها  پـــس این قبیل اظهارنظرها ســـطحی نگری اســـت؛ چرا
کمکی به فوتبال نمی کند و حد مطلوب هزینه کرد این باشگاه ها نیز در دست 
نهادهای نظارتی است که باید خط قرمز آن را مشخص کنند . مگر کارگروه ناظر 
بر قراردادها روی کار نیامده؟ آنها می توانند این شرایط را کنترل کنند اما حذف 
صنعتی ها هیچ ســـودی ندارد. هیچ چیز پنهانی وجود ندارد. ما شـــرکت بوده و 
تابع قانون تجارتیم. این طور نیست که نتوان هزینه های باشگاه ها را کنترل کرد. 

اما قبول دارید بودجه برخی باشگاه های صنعتی در سقف قراردادها نمی گنجد؟
فقط جنبه های بد را نبینید. این چیزی که می گویید کاملا قابل بررسی است 
اما خیلی از باشگاه های صنعتی در دیگر رشته ها نیز به شدت فعال هستند. 
مـــا به عنـــوان یک باشـــگاه، مدال آوری های کشـــور در آوردگاه های بین المللی 
در رشـــته های مختلف را مورد بررســـی قرار داده ایم تا بتوانیم در ســـایر رشـــته ها 
نیز ســـرمایه گذاری کنیم. به جز فوتبال ما در رشـــته های دیگر نیز بســـیار موفق 
بودیـــم امـــا همواره این موفقیت ها زیر ســـایه فوتبال قـــرار می گیرد. اگر جوانی در 
شهرستان ها استعدادی دارد و می توان آن را با ۵ یا ۱0 میلیون ساپورت کرد، چرا 
باعث رشـــدش نشـــویم. اگر توازن در ورزش برقرار شـــود رشد و توسعه در ورزش 
کاری بســـیار ســـاده اســـت. فوتبال خوب است اما کارهای ساده و کوچکی نیز 
می تـــوان در کنـــار فوتبال برای دیگر رشـــته ها انجـــام داد، مخصوصا در مناطق 

یادی پنهان است.  محروم که استعدادهای ز
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